
 

 

Küldöttgyűlési beszámoló 

Esélyegyenlőségi biztos 

Seres Ákos 

 

Időrendben:  

 Október 21. – Esélyegyenlőségi ülés 

 November 3. – „A sérülés nem akadály” 

  November 5. – EAIE ACCESS és ELTE közös konferencia 

  November 9. – Beszélgetés a Fogyatékosügyi Központtal 

 November 19. – KÖB ülés és Bevonó Délután 

  November 25. – Esélyegyenlőségi ülés 

 

Viszonylag eseménydúsabb időszaknak néztünk elébe az esélyegyenlőség terén, de 

nézzük is meg, hogy mi is történt pontosan. 

Nem sokkal az előző rendes Küldöttgyűlés után, október 21-én volt egy 

Esélyegyenlőségi ülés, ahol leginkább olyan dolgokról volt szó, mint a Fogyatékosügyi Központ, 

személyi segítők, amelyekről későbbiekben részletesebben szeretnék írni. 

November 3-án részt vettem a Virtuális állásbörze egyik programján a „A sérülés 

nem akadály” címet viselő kerekasztal beszélgetésen. Maga a beszélgetés tanulságos volt és 

jó pár érdeklődő el is jött, viszont maga a program is jól példa egy olyan dologra, amire 

később szeretném felhívni a figyelmet.  

November 5-én volt az EAIE ACCESS és ELTE közös konferencia, amelynek fő témája 

a fogyatékos hallgatók megsegítése volt, itthon és külföldön. 

Talán a hónap egyik leglényegesebb időpontja november 9-e volt, amikor a 

Hallgatói Önkormányzat és a nemrégiben alakult Fogyatékosügyi Központ között lezajlott egy 

beszélgetés. Lehet sokan nem értesültek arról, hogy egyáltalán létezik ilyen és arról sem, 



hogy mit is csinál pontosan. Természetesen ez nem probléma, hiszen hivatalosan még nem 

volt meg az átadás sem, de itt meg is ragadnám az alkalmat és bővebben is írnék erről az 

egészről. 

A Központ fő feladata nem meglepően a fogyatékos/speciális szükségletű hallgatók 

megsegítése, támogatása. Ezek rengeteg formában nyilvánulhatnak meg, mint például:  

 

   A nyomtatott információszerzésben akadályozott hallgatók számára 

tankönyv digitalizálás; 

 Látássérült hallgatók számára útvonaltanítás; 

 Pszichés fejlődési zavarral élő hallgatók számára tanulási tanácsadás; 

 Hallássérült hallgatók számára az írásbeli munkák nyelvhelyességi 

ellenőrzése, javítása; nehezen érthető szövegek magyarázata, 

egyszerűsítése; 

 Autista hallgatók számára az orientáció és a kommunikáció segítése; 

 

 

Természetesen ezen kívül még rengeteg dologgal foglalkoznak, akit ez érdekel az bővebben 

is utána tud nézni ennek.  

A Központ munkatársai pedig: 

- Kovács Krisztina - Egyetemi fogyatékosügyi koordinátor, Fogyatékosügyi Központ vezetője;  

- Grósz Judit - gyógypedagógus;  

- Matolcsi Rita - gyógypedagógus;  

- Rozemberczki Zoltán - informatikus;  

 

Ezek után nézzük is meg miről is volt szó azon a november kilencedikei beszélgetésen. 

A leglényesebb talán az, hogy minden karon egységesíteni szeretnék a speciális szükségletű 

hallgatók megsegítését. Ennek fényében, az erre fordítható támogatások kiosztása is 

megváltozott. Még régebben minden kar kapott egy bizonyos összeget, amelyet el lehetett 

költeni eszközökre stb., addig most már mindezekre a karok külön pályáznak, és egy 

bizottság dönt ezekről a pályázatokról. Szó volt még arról, hogy minden karon legyenek 

személyi segítők és, ha jól tudom, most már minden segítő szerződéskötése is a Központon 

keresztül valósul meg.  

Talán a legrosszabb helyzet akadálymentesítés terén van. Jelenleg nagyon kevés 

teljesen akadálymentesített kollégium és kampusz van, nyilván ehhez rengeteg forrás 

kellene, de sokszor nem csak ez a probléma. Ehhez kapcsolódóan, már magára egyetemre 

sem egyszerű eljutni több hallgatónak, vannak rá különböző lehetőségek, de egyik sem 

tökéletes. 

Mint már fentebb utaltam rá, a speciális szükségletű hallgatók integrálása a hallgatói 

életbe is egy fontos feladat lenne, mivel sokszor két lehetőség áll fent:  

1. Vagy majdnem csak spec. hallgatók vannak egy rendezvényen, mint az 

állásbörzés kerekasztal beszélgetésen (Ez érthető egyfelől, de volt más példa 

is rá, csak személyesen erről tudok mondani valamit)  

2. Vagy szinte alig vannak a nem spec. hallgatók között spec. hallgatók, egy-egy 

rendezvényen. 



 

Én is tudom, hogy ez egy nehéz kérdés és sokszor magától a hallgatótól függ. Gondolkozom, 

hogyan lehetne megoldani ezt a problémát, de ha valakinek van valami ötlete azt is szívesen 

várom!  

Továbbá november 19-én részt vettem egy KÖB ülésen és a Bevonó délutánon is. A bevonó 

alkalmából úgy gondolom, hogy ha már sikerült felhívni pár ember figyelmét magára az 

esélyegyenlőségre, akkor már ezért megérte. 

Végül még 25-én volt egy másik Esélyenlőségi ülés is, az itt elhangzott főbb témákat 

már fentebb leírtam, igazából a Bizottsággal együtt próbálunk a lehető legjobban 

együttműködni a Központtal.  

 

 

Köszönöm, hogy elolvastad a beszámolóm! Bármilyen kérdést, észrevételt szívesen 

várok. 

 

Sarkad, 2015.11.28. 
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